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Občanské sdružení AriD o.s.
odbornou osvětovou, poradenskou, školící a přednáškov
již ve stanovách, které schválilo Ministerstv

V průběhu roku stejně tak pokračoval
s Evropským patentovým úřadem (EPO)
spolupráci navazující na  pilotní projekt
sídlící v Hradci Králové tak nadále
jedenácti států, které byly ke spolupráci
existuje ca 330 PATLIBcenter, takže
významným úspěchem. V rámci té
nástrojům, které dávají této práci nové dimense!
možnosti rešeršních prací, které nabízíme široké odborné i laické ve

Během kalendářního roku organizoval EPO pro účastníky pilotního projektu průběžná školení 
pomocí "virtual classroom session“ s názvem "Business use of Patent Information"

Výroční zprávao činnosti občanského
v kalendářním roce 201

2 

o.s. v roce 2015 nadále rozvíjelo v maximální možné míře s
, školící a přednáškovou činnost. Cílové aktivity

Ministerstvo vnitra na počátku roku 2008.  
tejně tak pokračovala naše odborná spolupráce vyplývající ze smlouvy 

(EPO). AriD o. s. je jediným zástupcem České republiky v
pilotní projekt „ Reorienting patent information centers“. Naše centrum 

nadále reprezentuje Českou republiku mezi dalšími 
ů, které byly ke spolupráci ze všech 38 smluvních států EPO vybrány.

, takže naše účast v této relativně úzké skupině je nesporně
éto spolupráce má AriD přístup ke speciálním

dávají této práci nové dimense! Tyto možnosti výrazně rozšiřují a 
nabízíme široké odborné i laické veřejnosti.  

Během kalendářního roku organizoval EPO pro účastníky pilotního projektu průběžná školení 
s názvem "Business use of Patent Information", což bylo značně 

Výroční zpráva o činnosti občanského sdruženíA r i D v kalendářním roce 2015

  

maximální možné míře svou 
ílové aktivity byly stanoveny 

vyplývající ze smlouvy 
České republiky ve 

„ Reorienting patent information centers“. Naše centrum 
mezi dalšími reprezentanty 

vybrány. V celé Evropě 
této relativně úzké skupině je nesporně 

e speciálním SW rešeršním 
 prohlubují reálné 

Během kalendářního roku organizoval EPO pro účastníky pilotního projektu průběžná školení 
, což bylo značně 

žení 
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výhodné z časových i finančních důvodů
v průběhu intenzivního školení společně pracovali na zadaných úkolech v problematice patentových 
rešerší a statistik. Na závěr museli účastníci pro získání certifikátu splnit podmínku úspěšného 
vypracování hodinového testu a samozřejmě mít podloženou svoji účast jak docházkou, tak i aktivní 
spoluprací během hodin školení. Takto rozsáhlý model školení byl použit poprvé a je i vcelku 
jistou ctí, že se EPO obrátilo v jeho otestování a zavedení na 
PATLIB centrum. 
          Současně s těmito aktivitami  
vzájemné spolupráci“, uzavřené se Studijní a vědeckou knihovnou v
2010. Jedná se o poskytování odborných služeb a zpřístupňování informací z
práv z databází patentových úřadů celého světa
       Ve smyslu „Memoranda o spolupráci“, které AriD o
průmyslového vlastnictví, jako vrcholnou složkou státní správy ve věci průmyslových práv, 
v průběhu celého kalendářního roku 
konkurenceschopnosti České republiky dle usnesení Vlády ČR č. 713 ze dne 27. 9. 2011

Dalším významným partnerem 
spolupracujeme v projektech „Krajská inovační síť“ 
„Mladý vynálezce“. Druhý z nich je ve fázi „udržitelnosti“ a naše snažení směřuje k
úspěšní žáci ze základních škol mohli zúčastnit
Třinci  ve dnech 16. - 17. 6. 2016
zajištěním nezbytného finančního krytí 
       V roce 2015 se též ve smyslu stanov AriDu dne 20. 1. 2015 konala 
schůze. Zakládající předseda Ing. Josef Zima, svolavatel této schůze
předsedy odstoupit a navrhl na předsedkyni koleg
let plně osvědčila, a právě její práce byla významným přínosem v
AriDu. Návrh byl přijat a z následné volby vzešel řídící výbor pro další voleb
Daniela Filová, Pavel Jirman, Bořivoj Málek, Josef Zima. Dlužno poznamenat, že v
práce asociace během celého následujícího období se nic nezměnilo, veškeré činnosti pokračují 
plynule dále. 
     V souvislosti se vstupem Nového občanského zákoníku v
občanského sdružení na Spolkový rejstřík vedený u Krajského soudu Hradec Králové. Z
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důvodů. Účastníci školení byli rozděleni do pracovních skupin
v průběhu intenzivního školení společně pracovali na zadaných úkolech v problematice patentových 
rešerší a statistik. Na závěr museli účastníci pro získání certifikátu splnit podmínku úspěšného 

ho testu a samozřejmě mít podloženou svoji účast jak docházkou, tak i aktivní 
spoluprací během hodin školení. Takto rozsáhlý model školení byl použit poprvé a je i vcelku 
jistou ctí, že se EPO obrátilo v jeho otestování a zavedení na AriD , jako na osvědčen

 AriD nadále plnil i v roce 2015 úkoly vyplývající z
uzavřené se Studijní a vědeckou knihovnou v Hradci Králové 

poskytování odborných služeb a zpřístupňování informací z oblasti průmyslových 
databází patentových úřadů celého světa - jako krajského PATLIBcentra. 

Ve smyslu „Memoranda o spolupráci“, které AriD o. s. podepsal v roce 2013 s
vého vlastnictví, jako vrcholnou složkou státní správy ve věci průmyslových práv, 

průběhu celého kalendářního roku vedeny aktivity v souladu se Strategií zvyšování 
konkurenceschopnosti České republiky dle usnesení Vlády ČR č. 713 ze dne 27. 9. 2011

Dalším významným partnerem AriDu je Univerzita Hradec Králové, se kterou 
projektech „Krajská inovační síť“ (KIS) a "Hrajeme si hlavou" s programem 

nich je ve fázi „udržitelnosti“ a naše snažení směřuje k
e základních škol mohli zúčastnit  druhé mezinárodní výstavy Invent Arena  konané v 

2016. Tato unikátní příležitost je momentálně podmíněna „pouze“
krytí … 

roce 2015 se též ve smyslu stanov AriDu dne 20. 1. 2015 konala  výroční volební členská 
schůze. Zakládající předseda Ing. Josef Zima, svolavatel této schůze, oznámil zájem z

odstoupit a navrhl na předsedkyni kolegyni Danielu Filovou, která se během předchozích 
let plně osvědčila, a právě její práce byla významným přínosem v oblasti mezinárodní  

následné volby vzešel řídící výbor pro další volební období 
Bořivoj Málek, Josef Zima. Dlužno poznamenat, že v

práce asociace během celého následujícího období se nic nezměnilo, veškeré činnosti pokračují 

se vstupem Nového občanského zákoníku v platnost byla nutná př
Spolkový rejstřík vedený u Krajského soudu Hradec Králové. Z

  
rozděleni do pracovních skupin, kde 

v průběhu intenzivního školení společně pracovali na zadaných úkolech v problematice patentových 
rešerší a statistik. Na závěr museli účastníci pro získání certifikátu splnit podmínku úspěšného 

ho testu a samozřejmě mít podloženou svoji účast jak docházkou, tak i aktivní 
spoluprací během hodin školení. Takto rozsáhlý model školení byl použit poprvé a je i vcelku proto 

svědčené spolupracující 

úkoly vyplývající z „Dohody o 
Hradci Králové ze dne 29. 1. 

oblasti průmyslových 

roce 2013 s Úřadem 
vého vlastnictví, jako vrcholnou složkou státní správy ve věci průmyslových práv, byly  

souladu se Strategií zvyšování 
konkurenceschopnosti České republiky dle usnesení Vlády ČR č. 713 ze dne 27. 9. 2011 

zita Hradec Králové, se kterou 
a "Hrajeme si hlavou" s programem 

nich je ve fázi „udržitelnosti“ a naše snažení směřuje k tomu, aby se 
druhé mezinárodní výstavy Invent Arena  konané v 

je momentálně podmíněna „pouze“ 

výroční volební členská 
oznámil zájem z pozice 

u, která se během předchozích 
mezinárodní  spolupráce 

období ve složení: 
Bořivoj Málek, Josef Zima. Dlužno poznamenat, že v samotném stylu 

práce asociace během celého následujícího období se nic nezměnilo, veškeré činnosti pokračují 

platnost byla nutná přeregistrace 
Spolkový rejstřík vedený u Krajského soudu Hradec Králové. Z praktických 



důvodů se vedení rozhodlo svolat valnou hromadu Asociace rozvoje invencí a duševního
o.s., aby při příležitosti přeregistrace mohlo souč
konala dne 15.12. 2015 a řádně schválila úpravu původních stanov připravovanou v
v souladu se zkušenostmi nabitými během již osmileté práce. Současně byla schválena argumentace 
pro vznesení požadavku na zachování označení „ o. s.“
jsou dlouhodobé četné zahraniční kontakty a jakékoli změny v
partnerských organizací.  
     V rámci udržitelnosti projektu KIS byl
Vysoké Mýto, kde se Semináře průmyslově právní ochrany 
realizován  Modul – Podpora tvůrčího myšlení 
zúčastnilo 7 studentů. 

V rámci udržitelnosti aktivity při spolupráci s PATLIB centry EU bylo uspřádáno setkání 
Patlib centra AriD a Patlib centra Bratislava při Centru vědecko
26. 3. 2015. V rámci setkání byl uspořádán seminář a  byly vyměněny zkušenosti při práci
studenty a dalšími zájemci o průmyslové vlastnictví, jehož hlavním reprezentantem jsou 
patenty. Seminář se týkal Metody TRIZ a obcházení patentů
Patlib center a dalších přizvaných institucí a firem včetně doktorandů U
 V rámci udržitelnosti projektu Hlava proběhly programy  Metodický vynálezce s realizací 
celkem devíti přednášek  Teorie a praxe duševního vlastnictví na středních školách Královéhradeckého 
kraje a to na Gymnáziu Boženy Něm
rekordní účast 141 studentů !),  na Střední průmyslové škole Nové Město nad Metují
průmyslové škole stavební Hradec Králové (kde byla i tříhodinová přednáška v
školy) Střední průmyslové škole stavební v
Králové.  
        Témata přednášek se týkala
průmyslověprávní oblast, jejich právní režimy a praktický význam.
právní ochrany nejen v autorskoprávní oblasti, ale i u 
vzorů, průmyslových vzorů, ochran
v průmyslověprávních databázích. 
Celkem se přednášek zúčastnilo na 450
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valnou hromadu Asociace rozvoje invencí a duševního
aby při příležitosti přeregistrace mohlo současně dojít k aktualizaci stanov. Valná hromada se 

a řádně schválila úpravu původních stanov připravovanou v
souladu se zkušenostmi nabitými během již osmileté práce. Současně byla schválena argumentace 

avku na zachování označení „ o. s.“, jak umožňuje výjimka v zákoně. Důvodem 
jsou dlouhodobé četné zahraniční kontakty a jakékoli změny v označení by přinášely riziko zmatení 

V rámci udržitelnosti projektu KIS byly realizovány přednášky na vyšší odborné škole 
ináře průmyslově právní ochrany zúčastnilo 27 studentů. Dále byl 

Podpora tvůrčího myšlení - na Technické Univerzitě v Liberci, kterého se 

lnosti aktivity při spolupráci s PATLIB centry EU bylo uspřádáno setkání 
D a Patlib centra Bratislava při Centru vědecko- technických informací SR dne 

2015. V rámci setkání byl uspořádán seminář a  byly vyměněny zkušenosti při práci
průmyslové vlastnictví, jehož hlavním reprezentantem jsou 

patenty. Seminář se týkal Metody TRIZ a obcházení patentů.  Zúčastnili se ho pracovníci obou 
Patlib center a dalších přizvaných institucí a firem včetně doktorandů Univerzit Bratislava.

V rámci udržitelnosti projektu Hlava proběhly programy  Metodický vynálezce s realizací 
přednášek  Teorie a praxe duševního vlastnictví na středních školách Královéhradeckého 

mcové, Hradec Králové,  na Jiráskově Gymnáziu Náchod
na Střední průmyslové škole Nové Město nad Metují

průmyslové škole stavební Hradec Králové (kde byla i tříhodinová přednáška v rámci projektového dne 
Střední průmyslové škole stavební v Náchodě a  Střední půmyslové škole „Hradební“ v

a duševního vlastnictví, jeho dělení na autorskoprávní a 
průmyslověprávní oblast, jejich právní režimy a praktický význam. Prakticky ukázány dopady 

autorskoprávní oblasti, ale i u  patentů a přihlášek vynálezů
ochranných známek, správních poplatků, praktické využití rešerší 

 
na 450 studentů plus jejich pedagogů. 

  
valnou hromadu Asociace rozvoje invencí a duševního vlastnictví 

aktualizaci stanov. Valná hromada se 
a řádně schválila úpravu původních stanov připravovanou v roce 2008, 

souladu se zkušenostmi nabitými během již osmileté práce. Současně byla schválena argumentace 
zákoně. Důvodem 

označení by přinášely riziko zmatení 

vyšší odborné škole 
zúčastnilo 27 studentů. Dále byl 

na Technické Univerzitě v Liberci, kterého se 

lnosti aktivity při spolupráci s PATLIB centry EU bylo uspřádáno setkání 
technických informací SR dne 

2015. V rámci setkání byl uspořádán seminář a  byly vyměněny zkušenosti při práci se 
průmyslové vlastnictví, jehož hlavním reprezentantem jsou 

účastnili se ho pracovníci obou 
niverzit Bratislava.  

V rámci udržitelnosti projektu Hlava proběhly programy  Metodický vynálezce s realizací 
přednášek  Teorie a praxe duševního vlastnictví na středních školách Královéhradeckého 

na Jiráskově Gymnáziu Náchod ( kde byla 
na Střední průmyslové škole Nové Město nad Metují, Střední 

rámci projektového dne 
Střední půmyslové škole „Hradební“ v Hradci 

jeho dělení na autorskoprávní a 
Prakticky ukázány dopady  

vynálezů, užitných 
, praktické využití rešerší 



            Je třeba poznamenat, že studenti si přednášky s touto problematikou vyslechnou se zájmem, 
hodnocení přednášek je velmi pozitivní a je zájem o další pokračování.
přednáška o duševním vlastnictví již 

AriD se nadále iniciativně a in
v oboru průmyslových práv a práv souvisejících, osvěty ve věci jejich praktického významu pro 
vědu, výzkum i průmysl a pro konkurenceschopnost v

Během roku 2015 jsme v sídle A
bezplatnou poradenskou službu v oboru průmyslových práv. Někteří zájemci využívali z
důvodů i konzultace prostřednictvím telefonu a i elektronickou komunikaci.
ovšem striktně dodržován systém přísné důvěrnosti.

AriD o. s., jako nezisková organizace
Královéhradeckého kraje.  Na rozdíl od situace v
běžně orientují v problematice využití „nadstavby“ materiálních konstrukcí a technologií ve svých 
výrobcích  - totiž využití průmyslověprávní imateriální oblasti 
postavení na trhu, je stále tato problematika u nás převážně „Popelkou“. Analogická PATLIBcentra, 
jako je  AriD, tam běžně samostatně prosperují na základě poskytování placených služeb pro 
podniky. Praxe totiž dobře ví, že taková služba se víc 
výjimky, dosud máme převážně problém přesvědčit vedoucí pracovníky, aby si takovou službu 
nechali provést bezplatně!  

Systematickou práci nelze provozovat bez stálého pracoviště. 
činnosti je od magistrátu statutárního města Hradec Králové pronajatý prostor na Divišově třídě 
č. 829. Prostředky pro uhrazení nájmu, energií a dalších nezbytných provozních výloh A
z podstatné části získává z finanční 
AriDu jsou zpracovávány profesionální 

Doklady o nakládání s financemi jsou ve formě kopií zařazeny v
Je v nich jednoznačně dokumentován
Královéhradeckého kraje.  
 
Daniela Filová 
předseda AriD o.s.    
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Je třeba poznamenat, že studenti si přednášky s touto problematikou vyslechnou se zájmem, 
velmi pozitivní a je zájem o další pokračování. Pro řadu škol se 

o duševním vlastnictví již stala tradicí.  
iciativně a intenzivně angažuje v poskytování servisu a šíření vzdělávání 

oboru průmyslových práv a práv souvisejících, osvěty ve věci jejich praktického významu pro 
o konkurenceschopnost v globální konkurenci.  

sídle AriDu na Divišově třídě 829 v Hradci Králové provozovali 
bezplatnou poradenskou službu v oboru průmyslových práv. Někteří zájemci využívali z

ů i konzultace prostřednictvím telefonu a i elektronickou komunikaci. Ve všech případech je 
ovšem striktně dodržován systém přísné důvěrnosti. 

ako nezisková organizace, je ve své existenci finančně podporována vedením 
Na rozdíl od situace v tradičních evropských státech, kde se i MSP zcela 

problematice využití „nadstavby“ materiálních konstrukcí a technologií ve svých 
ověprávní imateriální oblasti - ve prospěch zabezp

postavení na trhu, je stále tato problematika u nás převážně „Popelkou“. Analogická PATLIBcentra, 
tam běžně samostatně prosperují na základě poskytování placených služeb pro 

podniky. Praxe totiž dobře ví, že taková služba se víc než vyplatí. V našich podmínkách
výjimky, dosud máme převážně problém přesvědčit vedoucí pracovníky, aby si takovou službu 

Systematickou práci nelze provozovat bez stálého pracoviště.  A tak pevným sídlem naší 
osti je od magistrátu statutárního města Hradec Králové pronajatý prostor na Divišově třídě 

č. 829. Prostředky pro uhrazení nájmu, energií a dalších nezbytných provozních výloh A
 podpory KHK, jak bylo již uvedeno.  Veškeré účetní náležitosti 

profesionální účetní firmou.  
financemi jsou ve formě kopií zařazeny v příloze této Výroční zprávy. 

dokumentován průběh a účel čerpání jednotlivých položek finančního daru od 

  
Je třeba poznamenat, že studenti si přednášky s touto problematikou vyslechnou se zájmem, 

Pro řadu škol se 

poskytování servisu a šíření vzdělávání 
oboru průmyslových práv a práv souvisejících, osvěty ve věci jejich praktického významu pro 

Hradci Králové provozovali 
bezplatnou poradenskou službu v oboru průmyslových práv. Někteří zájemci využívali z různých 

Ve všech případech je 

ve své existenci finančně podporována vedením 
tradičních evropských státech, kde se i MSP zcela 

problematice využití „nadstavby“ materiálních konstrukcí a technologií ve svých 
ve prospěch zabezpečení svého 

postavení na trhu, je stále tato problematika u nás převážně „Popelkou“. Analogická PATLIBcentra, 
tam běžně samostatně prosperují na základě poskytování placených služeb pro 

našich podmínkách, až na světlé 
výjimky, dosud máme převážně problém přesvědčit vedoucí pracovníky, aby si takovou službu 

A tak pevným sídlem naší 
osti je od magistrátu statutárního města Hradec Králové pronajatý prostor na Divišově třídě       

č. 829. Prostředky pro uhrazení nájmu, energií a dalších nezbytných provozních výloh AriD 
Veškeré účetní náležitosti 

příloze této Výroční zprávy. 
el čerpání jednotlivých položek finančního daru od 


